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           Zabezpečiť obyvateľom pocit bezpečnejšieho života prostredníctvom funkčného 
kamerového systému bolo cieľom vedenia obce. Preto sme sa veľmi potešili, keď nám  v 
máji  2012 prišlo oznámenie, že projekt “Rozšírenie a modernizácia kamerového 
bezpečnostného systému s kontinuálnym monitorovaním s dôrazom na exponované časti 
Devínskej Novej Vsi“  bol schválený Radou vlády SR pre prevenciu kriminality. Dotácia na realizáciu 
projektu bola poskytnutá od Obvodného úradu Bratislava so sídlom na Staromestskej ulici. 
Mestská časť Bratislava – Devínska Nová Ves ako najväčší a najvzdialenejší „satelit“ hlavného 
mesta je  perspektívne rozvíjajúca sa oblasť. Jej významné postavenie pramení hlavne 
lokalizáciou najväčšej nadregionálnej automobilky v strednej Európe na jej území. Denne  sem 
dochádza za prácou cca 8.000 ľudí, pričom veľký počet z nich je aj ubytovaných na území 
našej  mestskej časti. 
Z hodnotenia bezpečnostnej situácie v Devínskej  Novej Vsi  podľa OR PZ BA IV vyplýva, že na 
výskyt protispoločenských javov vplýva najmä vysoká migrácia  a počet prechodne ubytovaných, 
znižovanie kvality bývania koncentrovanosťou obyvateľstva na sídlisku Podhorské a 
Kostolné  vplyvom demografického vývoja -  preplnené byty, zhoršujúca sa socio – ekonomická 
situácia a z nej prameniaca zvyšujúca sa  patologická aktivita asociálnych skupín obyvateľstva. 
Vandalizmus, krádeže, výtržníctvo, drogové dílerstvo ako aj iné trestné činy, znižujú pocit 
bezpečia obyvateľov a znižujú kvalitu bývania v našej mestskej časti, 
ktorej  najpočetnejšie  urbanistické jednotky sú zasadené do krásnej prírodnej scenérie. Veľkým 
problémom je tiež neustále zhusťujúca sa  doprava, čo spolu s nedostatočnou MHD a s 
nepostačujúcou dopravnou infraštruktúrou znižuje  bezpečnosť hlavne  u detí a starších ľudí. 
Naše územie sa stáva „zaujímavým“ miestom aj pre páchanie trestnej činnosti páchateľov z 
okolitých miest a obcí najmä zo Záhoria, z dôvodu rýchleho a jednoduchého úniku z miesta činu 
(najmä krádeží motorových vozidiel a krádeží vlámaním sa do vozidiel i rôznych objektov ),pričom 
využívajú únikové cesty vedúce z obvodu a blízkosť diaľnice smerom do ČR. 
Všetky tieto skutočnosti, spolu s neúspešnými žiadosťami o  navýšenie počtu policajtov  vedú k 
nemožnosti reagovať príslušníkom PZ promptne. 
Je isté, že prvoradou úlohou v odstraňovaní patologických javov  je prevencia. Cieľom  našej 
samosprávy je dosiahnuť stav, aby občania mali väčší pocit bezpečnosti a istoty. 
Sme veľmi radi, že v súčasnosti mestská časť v rámci spomínaného projektu a získanej 
dotácie  finalizuje montáž kamerového systému na exponovaných miestach Devínskej ako aj 
kontinuálne non – stop  monitorovanie  kamerových záznamov. Veríme, že sa nám podarí 
čiastočne minimalizovať anonymitu, a teda nepostihnuteľnosť tých skupín, ktoré majú zámer 
páchať trestnú činnosť, nakoľko ich činy bolo do dnešných dní možné len veľmi ťažko odhaliť a 
usvedčiť. 
Inštalovanými kamerami  na vybraných miestach mestskej časti a monitorovaním ich záznamu 
v operačnom stredisku mestskej polície,  docielime možnosť rýchleho zásahu 
polície. Monitorovanie záznamu z kamier budú vykonávať zamestnanci MsP, ktorí už obsluhujú 
existujúci systém, a tým bude zabezpečené 24 hodinové sledovanie bezpečnostnej situácie 
verejných priestranstiev. 
Nainštalovaný kompatibilný kamerový systém smeruje k naplneniu  nášho cieľa – získať dohľad 
nad verejným poriadkom, komplexnejšiu ochranu života, zdravia a majetku obyvateľov DNV a 
návštevníkov a tiež dohľadu nad dopravnou situáciou. Zdokumentované záznamy z kamier 
prispejú k eliminácii patologických javov a zvýšia objasnenosť  protispoločenskej činnosti. 
Čaká nás aktívna propagácia rozšírenia kamerového systému, čím chceme  vplývať na vedomie 
občanov ako aj návštevníkov mestskej časti, aby sa cítili bezpečnejšie a zároveň, aby 
sa  eliminovali nezákonné konania. Prínosom bude aj pravidelné polročné informovanie v 
regionálnej tlači a televízii o zistených nápadoch trestnej a priestupkovej činnosti. 
V spolupráci s MsP a vedením ŽS a MŠ, občianskymi združeniami chceme výchovne pôsobiť a 
propagovať systém prostredníctvom miestnych médií, a tak preventívne pôsobiť na 
vedomie  subjektu a odrádzať ho od zámeru spáchať čin. 
Aby nedošlo k zneužitiu kamerového systému, boli prijaté viaceré bezpečnostné opatrenia. 



Predovšetkým monitorovacie stredisko mestskej polície je režimovým pracoviskom so zákazom 
vstupu nepovolaným osobám. Zamestnanci, ktorí tento systém obsluhujú, sú viazaní 
mlčanlivosťou a nežiaduci únik informácií má za následok trestné stíhanie. Výstupy z 
kamerového systému, či už ide o fotografie alebo prezeranie záznamov, sú poskytované na 
základe písomnej žiadosti orgánom činným v trestnom konaní. Prezeranie záznamov sa týka 
predovšetkým šetrenia vo veci krádeži alebo poškodení motorových vozidiel, poškodenia 
majetku, lúpežného prepadnutia, výtržníctva, ublíženia na zdraví, krádeže  vlámania a dopravných 
nehôd. 
Veríme, že sa podarí znížiť mieru a závažnosť kriminality na území obce. Chceme zdôrazniť , 
že  nový kamerový systém má vniesť medzi obyvateľov väčší pocit subjektívneho bezpečia a 
istoty, čo sa spätne prejaví na znížení kriminality v mestskej časti. 
 
Na záver  chceme touto cestou poprosiť občanov našej  mestskej časti o ich aktívny záujem – 
snahu vyjsť z anonymity mlčania a ľahostajnosti,  a tým  pomôcť chrániť si náš spoločný majetok 
spolu s kamerami a príslušníkmi PZ. 

 


